

中药与临床

ZHONG YAO YU LIN CHUANG

主管单位：四川省教育厅 主办单位：成都中医药大学

ISSN1674-926X



QK2253766

2022

Vol. 13 (总第074期)

6

PHARMACY AND CLINICS OF CHINESE MATERIA MEDICA

石礮雪握



ISSN 1674-926X



9 771674 926224



双月刊 2010年创刊

万方数据

中药与临床

双月刊

2010年创刊

第13卷第6期 总第74期

2022年11月25日出版

目次

【研究论著】

品种品质

- 川芎镉污染现状调查及与原因分析 陈云子, 刘薇, 黎智, 等 (1)
- 基于PCR的麦冬鉴别方法研究 王同智, 王巍, 张文娟, 等 (5)
- 藏药丝瓜子的质量标准研究 王珑静, 罗婕, 李杨松, 等 (9)
- 半夏药材质量等级标准研究 颜雨豪, 赖月月, 敬勇, 等 (14)
- 广元栽培茯苓质量分析及特色探讨 黎智, 瞿雅懿, 陈颖馨, 等 (20)
- 乌头根腐病根际拮抗细菌筛选与鉴定 胡琪琪, 罗敏, 书剑琴, 等 (25)

炮制制剂

- 超高效液相质谱法测定增强免疫类中药保健食品中多种功能成分含量 ... 陈建平, 冉渺, 谢皓玥, 等 (29)
- 益气通络胶囊质量标准研究 李美廷, 彭伟, 陈宇, 等 (34)

药理毒理

- 藤椒总生物碱的提取及其抗肝纤维化作用研究 王靓, 任发建, 高嵩, 等 (39)
- 基于网络药理学和分子对接的异喹啉生物碱肝毒性机制初探 梁迪, 王辉, 谌立巍, 等 (44)
- 基于网络药理学和分子对接探讨藏药“吉尼德协”治疗II型糖尿病的作用机制
..... 彭芳, 彭家艳, 张琨, 等 (51)
- UPLC-Q-TOF-MS/MS结合网络药理学探讨糌粑炒制铁棒锤药效物质基础及其抗炎作用机制
..... 王乃玉, 马静, 刘广欣, 等 (57)
- 基于行为绝望模型柴当薄组抗抑郁有效部位筛选研究 曾九僧, 陈力, 胡靖文, 等 (63)
- 十大功劳提取物中三种生物碱在比格犬体内的药动学研究 黎霖, 张丽君, 苏杨, 等 (70)

临床药学

- 9S管理法在医院门诊药房管理中的应用效果 桑文涛, 尚天琼, 罗学虎, 等 (76)
- 临床药师对1例头孢曲松所致假性胆囊结石的药学监护及文献分析 皮桃英, 何霖 (80)
- 医疗机构制剂中心建设的策略分析 冷静, 杨敏 (84)

【综述进展】

- 抗结核化疗致肝损伤的中医研究现状与展望 施铮, 虞舜, 凌博凡, 等 (88)
- 中药及民族药浴治疗类风湿性关节炎研究进展 鹿欣怡, 于畅, 张力丹, 等 (92)
- 中药代餐食品的研究进展 王月, 林语婷, 王楚惠, 等 (96)
- 中药泽泻研究进展的CiteSpace知识图谱分析 王艺娱, 林龙, 赵璐璐, 等 (101)
- 第13卷总目次 (i)

[期刊基本参数] CN51-1723/R*2010*b*16*109*zh*P*¥8.00*21*2022-11

英文审校: 李芸霞

PHARMACY AND CLINICS OF CHINESE MATERIA MEDICA

Bimonthly Started in 2010, Volume 13, Number 6, Nov. 25, 2022

CONTENTS IN BRIEF

- Investigation and analysis of cadmium pollution in Chuanxiong CHEN Yun-zi, LIU Wei, LI Zhi, et al. (1)
Study on the identification method for Maidong based on PCR
..... WANG Tong-zhi, WANG Wei, ZHANG Wen-juan, et al. (5)
Study on the quality standard of Tibetan medicine Siguazi WANG Long-jing, LUO Jie, LI Yang-song, et al. (9)
Study on the quality grade standard of Banxia YAN Yu-hao, LAI Yue-yue, JING Yong, et al. (14)
Quality analysis and characteristic exploration of Fuling cultivated in Guangyuan
..... LI Zhi, QU Ya-yi, CHEN Ying-xin, et al. (20)
Screening and identification of antagonistic rhizobacteria of Aconitum root rot
..... HU Qi-qi, LUO Min, SHU Jian-qin, et al. (25)
Detection of multiple functional components in health food containing Chinese materia medica for enhancing immunity
by ultra performance liquid chromatography-tandem mass spectrometry
..... CHEN Jian-ping, RAN Miao, XIE Hao-yue, et al. (29)
Study on the quality standard of Yiqi Tongluo Capsules LI Mei-yan, PENG Wei, CHEN Yu, et al. (34)
Study on the extraction of Tengjiao total alkaloids and its anti-liver fibrosis effect
..... WANG Liang, REN Fa-Jiang, GAO Song, et al. (39)
Preliminary study on hepatotoxicity mechanism of isoquinoline alkaloids based on network pharmacology and molecular
docking LIANG Di, WANG Hui, SHEN Li-wei, et al. (44)
Study on the mechanism of Tibetan medicine Ji Ni De Xie in the treatment of type II diabetes mellitus based on network
pharmacology and molecular docking PENG Fang, PENG Jia-yan, ZHANG Kun, et al. (51)
Identification of potential anti-inflammatory active ingredients in Zanba stir-fried Tiebangchui based on network
pharmacology and molecular docking techniques WANG Nai-yu, MA Jing, LIU Guang-xin, et al. (57)
Study on antidepressant effective fraction screening of ChaiDangBo group based on behavioral desperation model
..... ZENG Jiu-seng, CHEN Li, HU Jing-wen, et al. (63)
Pharmacokinetic study on three alkaloids in *Mahoniae Caulis* extract in beagle dogs
..... LI Lin, ZHANG Li-jun, SU Yang, et al. (70)
Application effect of 9S management method in hospital outpatient pharmacy management
..... SANG Wen-tao, SHANG Tian-qiong, LUO Xue-hu, et al. (76)
Pharmaceutical care and documentary analysis by clinical pharmacists on a case of ceftriaxone-caused pseudo-gallstone
..... PI Tao-ying, HE Lin (80)
Strategic analysis on medical institution preparation center construction LENG Jing, YANG Min (84)
Current status and prospect of traditional Chinese medicine research on anti-tuberculosis chemotherapy-induced liver
injury SHI Zheng, YU Shun, LING Bo-fan, et al. (88)
Research progress of traditional Chinese medicine and ethnic medicine bath in treating rheumatoid arthritis treatment
..... PANG Xin-yi, YU Chang, ZHANG Li-dan, et al. (92)
Research progress of traditional Chinese medicine meal replacement food
..... WANG Yue, LIN Yu-ting, WANG Chu-hui, et al. (96)
CiteSpace knowledge graph analysis of research progress of *Alismatis Rhizoma*
..... WANG Yi-yu, LIN Long, ZHAO Lu-lu, et al. (101)

蕙菴軍德成



蕙菴州江



中藥与临床

Pharmacy and Clinics of Chinese Materia Medica

双月刊 (2010年创刊)
第13卷 第6期 2022年11月出版
(总第74期)

Bimonthly(Started in 2010)
Vol.13, No.6, Nov.2022
(Total Number: 74)

主管单位：四川省教育厅
主办单位：成都中医药大学
名誉主编：王永炎
主 编：彭 成
编 辑：中药与临床编辑委员会
出 版：中药与临床编辑部
(成都下汪家拐街19号，610041)
电 话：028-86137393
电子信箱：cdzhongyao@163.com
印 刷：四川玖艺呈现印刷有限
公司
发行范围：国内外公开发行
发 行：中药与临床编辑部
中国标准连续出版物号
ISSN1674-926X
CN51-1723/R

Director: The Education Department of Sichuan Province
Sponsor: Chengdu University of TCM
Honorary Editor-in-Chief: WANG Yong-yan
Editor-in-Chief: PENG Cheng
Editing: Editorial Board of Pharmacy and Clinics of Chinese Materia Medica
Publishing: Editorial Department of Pharmacy and Clinics of Chinese
Materia Medica (No.19, Wangjiaguai Street, Chengdu, P.R. China, 610041)
Tel:028-86137393
E-mail: cdzhongyao@163.com
Printing: Sichuan nine art present printing co., LTD
Publication Scope: Public availability at Home and Abroad
Distributor: Editorial Department of Pharmacy and Clinics of Chinese Materia
Medica
Periodical Registration
ISSN1674-926X
CN51-1723/R

每册国内定价：¥8.00